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Громада нашого життя
Дошкільний навчальний заклад 

«Берізка» – казкова Країна Дитинства, 
де збуваються всі яскраві дитячі мрії.

Більше інформації на сайті: http://
slobozhanska.gromada.site/ та на сторінці 
Слобожанська селищна рада у Facebook

Для обслуговування людей з особли-
вими потребами та для тих, кому важко 
дістатися до ЦНАПу, розроблений мо-
більний кейс, який віднедавна є і в Слобо-
жанській громаді. У рамках швейцарсько- 
української програми EGAP Фонду Східна 
Європа закуплені та укомплектовані 4 
мобільні кейси, один з яких був урочисто 
вручений Олегом Кужманом – першим 
заступником голови Дніпропетровської 
обласної державної адміністрації та Олек-
сієм Заліванським – координатором ком-
поненту програми EGAP Слобожанському 
селищному голові Іванові Камінському. 

Мобільний кейс для надання адміністра-
тивних послуг являє собою компактний 
кейс з ноутбуком, скенером, модемом та 
принтером. Тож завдяки такому нововве-

денню адміністратори ЦНАПу, працівники відділу соціального захисту населення здатні надавати 
послуги за місцем проживання клієнтів.

Зважаючи на важливість спільних зусиль, спрямованих на розвиток стандартів надання адміні-
стративних послуг, усвідомлюючи необхідність консолідації зусиль у напрямку забезпечення про-
ведення адміністративної реформи та процесів децентралізації надання адміністративних послуг на 
користь територіальних громад 5 червня відбулося підписання меморандуму про включення, співп-
рацю та партнерство, складений між громадською організацією «Всеукраїнська асоціація центрів 
надання адміністративних послуг» в особі директора Асоціації Андрія Дергуна та виконавчого комі-
тету Слобожанської селищної ради, в особі селищного голови Івана Камінського. 

Прийняття ЦНАПу Слобожанської ОТГ до лав такої поважної організації є честю для нашої тери-
торії. Це означає бути нарівні з тими, хто реально щодня рухає реформу в сфері надання адміністра-
тивних послуг і намагається створити найсприятливіші умови для високоякісного сервісу держави.

Днями в Україні відзначили День сім’ї. Родина – це найвища цінність, що є в кожної людини, бо це – любов, підтримка 
та мудрість. Слобожанська громада пишається дружними сім’ями й піклується про дітей – майбутнє нашої громади.

Шановні жителі Слобожанської громади! 
Одне з найчудовіших свят нашого народу – День сімї, бо воно на-

родилися з безмежної любові й вдячності до тих, хто дав нам життя й 
виводить на самостійну дорогу, хто дбає про духовний і національний 
розвиток української родини. Сім’я – це найбільший скарб, це прихи-
сток і підтримка, щастя материнства й батьківства. Саме вона формує 
характер та життєві орієнтири. У всі часи любов і повага до батьків 
була основою народної моралі та її найвищим законом. Ця вічна істина 
й надалі має бути осердям родинного виховання, могутнім чинником 
зміцнення духовності нації. Бажаємо чудовим родинам нашої громади 
міцного здоров’я, щасливої долі, сімейного затишку та тепла, взаємної 
поваги, щирого кохання та непохитності родинних стосунків. Низький 
уклін дорогим батькам, хранителям українського роду, щира вдячність 
за мудрість, розуміння й підтримку. Щиро бажаємо всім гідного про-
довження у найдорожчому своєму багатстві – дітях.

Іван КАМІНСЬКИЙ, Слобожанський селищний голова, депутатський корпус Слобожанської селищної ради.

МІНІСТР МОЛОДІ ТА СПОРТУ ВІДВІДАВ СПОРТКОМПЛЕКС
Міністр молоді 

та спорту Укра-
їни Ігор Жда-
нов завітав до 
Слобожанського, 
щоб побувати 
на будівництві 
с п о р т и в н о г о 
комплексу. Були 
оглянуті всі три 
поверхи та бал-
кон в ігровій 
залі. Ігор Олек-
сандрович пози-
тивно оцінив хід 
будівництва і по-
радів за людей, які матимуть змогу в ньому займатись фізкультурою 
й спортом. Чекаємо на відкриття спорткомплексу вже восени.

СЛОБОЖАНСЬКЕ ТА ДНІПРО – МУНІЦИПАЛЬНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО
25 червня між Дніпровською міською радою, в особі міського голови Філатова Бориса Альбертовича, та Слобо-

жанською селищною радою, в особі селищного голови Камінського Івана Миколайовича, підписано Договір про 
муніципальне співробітництво, проект якого розроблено в процесі спільних переговорів та затверджено рішеннями 
відповідних місцевих рад (див. рішення Слобожанської селищної ради № 1344-29/VII від 24.04.2018 року).

Метою укладення Договору є вирішення питань місцевого значення, реалізація спільних проектів у сфері водо-
провідно-каналізаційного господарства, системи теплозабезпечення та транспортного сполучення смт Слобожан-
ського та м. Дніпра. Своїми підписами голови територіальних громад підтвердили прагнення до співпраці та 
встановлення добросусідських відносин в рамках чинного законодавства України. 

Іван Камінський запевнив, що Слобожанська об’єднана територіальна громада готова до взаємовигідного співп-
робітництва: «Ми підтримуємо співпрацю й бажаємо процвітання двох наших громад для того, щоб бути прикла-
дом для всієї України».

«З питань приєднання Слобожанського до Дніпра є багато спекуляції. Змусити об’єднані територіальні грома-
ди, які не хочуть об’єднуватися з Дніпром, ніхто не може. Це може статися тільки за їхнім бажанням», – зазначив 
міський голова Борис Філатов. 

ВЕКТОР ВИПЛАТ ЗМІНЮЄМО НА ВЕКТОР ПОСЛУГ
Важливе завдання Міністерства соціальної політики в умовах децентралізації – сформувати 

інтегровану систему соціальних послуг. Тож із цією метою необхідно вивчити реальний стан 
справ із соціального 
захисту безпосеред-
ньо на прикладі прак-
тик окремих ОТГ. З 
цією метою команда 
посадовців, яку очо-
лила Юлія Гайдаржи, 
генеральний дирек-
тор Директорату со-
ціальних послуг та 
інтеграції Мінсоцпо-
літики, приїхали до 
Слобожанської ОТГ. 

Головною темою 
розмови було визначено: важливість вивчення соціальних потреб людей та запровадження но-
вих соціальних послуг для різних категорій населення, які потребують соціального захисту.

ЦНАП УДОСКОНАЛЮЄ ЯКІСТЬ СЕРВІСУ

Чемпіонат України з футболу, що проходив у місті Скадовськ 
Херсонської області, завершився переконливою перемогою фут-
больної команди «Олімпік» Слобожанської об’єднаної територі-
альної громади. Наші юні футболісти нагороджені чемпіонським 
титулом та кубком «Золотий Колос України». Це була не про-
сто перемога, а небувалий досі успіх! Жодної поразки в турнірі! 
«Сухі» ворота протягом усіх сімох ігор! Слобожанські хлопці зі-
грали з командами міст Львова (рахунок 5:0), Борисполя (7:0), Кро-
пивницького (3:0), Житомира (5:0), Донецька (2:0). У фіналі зустрі-
лися з командою Чернігова та в післяматчевих пінальті вибороли 
перемогу з рахунком 3:1. Наш воротар Назар Боровський відбив 
4 м’ячі й за підсумком турніру здобув звання «Кращий воротар». 

Тренера Вадима Ільченка та всю команду «Олімпіка» вітаємо з 
такою фантастичною грою та неперевершеним успіхом, що під-
тверджує високий рівень підготовки нашої команди! Пишаємось 
переможцями, які показали такий високий спортивний результат 
та прославили нашу Слобожанську громаду на всю Україну!

НАШІ ЮНІ ФУТБОЛІСТИ – ЧЕМПІОНИ!



Активна громада

БУДЕ ХЛІБ, БУДЕ Й ПІСНЯ
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ВІДКРИТА ДУМКА  Строман Валентина, мешканка 
буд. 35 по вул. Тепличній: «Дякую Іванові Камінському, Слобожанському се-
лищному голові, за турботу про жителів громади а саме: в 4 під’їзді будинку 

зроблений якісний ремонт, скоро запрацює новий ліфт».

У ДОБРУ ПУТЬ, ІНІЦІАТИВНА ТА КРЕАТИВНА МОЛОДІЖНА РАДО!
Днями відбулося перше (установче) засідання Молодіжної ради при 

Слобожанському селищному голові. До складу консультативно-дорад-
чого органу подали заяви представники активної молоді у кількості 
31 чоловік з різних куточків Слобожанської громади, які будуть пред-
ставляти різні категорії молоді, та реалізовувати молодіжну політику 
в громаді. Це представники навчальних закладів, закладів культури, 
громадських організацій, а також студентської та шкільної молоді, 

скаутського руху та 
депутатського корпусу 
Слобожанської селищ-
ної ради. 

Під час засідання, 
у ході голосування, 
більшістю голосів 
учасники обрали го-
ловою Молодіжної 
ради Станіслава Ку-
ликова, заступником 
голови Молодіжної 

ради – Гліба Рижикова  та секретарем – Ольгу Мосенцеву. 
Молоді люди мають безліч ідей та енергії, але не завжди є залуче-

ними до процесу прийняття рішень на місцях. Подальша діяльність 
Молодіжної ради допоможе змінити цю ситуацію та розширити мож-
ливості молоді, особливо в процесах реформ та розвитку громади.

14 ПРОЕКТІВ НА КОНКУРС У РАМКАХ БЮДЖЕТУ УЧАСТІ 
ПОДАЛИ ЖИТЕЛІ ГРОМАДИ

Відбулось чергове засідання Координаційної ради з впровадження 
Бюджету участі Слобожанської селищної територіальної громади. 
На зустрічі члени Координаційної ради та представники структур-
них підрозділів виконавчого комітету селищної ради ознайомлені з 
переліком та змістом поданих проектних пропозицій у рамках Бю-
джету участі.
Заступник селищного голови Світлана Вусик підвела підсумок по-

дання проектів у рамках Бюджету участі. Всього на розгляд координа-
ційної ради подано 14 проектів на загальну суму 1 млн 115 тис. грн. 

Людмила Микитьон, начальник відділу з питань економічного розвитку та інвестицій, роз-
повіла про порядок перевірки та оцінки проектних пропозицій структурними підрозділами 
виконавчого комітету селищної ради, за закріпленими напрямками роботи (комунальними 
установами та підприємствами громади, постійними депутатськими комісіями) та надання ре-
комендацій та зауважень до проектів. Людмила Олександрівна також ознайомила членів Коор-
динаційної ради з переліком зауважень, при яких проектні пропозиції не можуть прийматися 
до розгляду та порядком проведення уточнення проектної пропозиції автором проекту. Обго-
ворені та затверджені також пункти щодо порядку голосування за позитивно оцінені проекти.

Отже, до 1 серпня всі подані проекти знаходяться на перевірці та будуть оцінені структурни-
ми підрозділами виконавчого комітету селищної ради. З 1 серпня по 1 вересня голосувати за 
кращі проекти, на їх думку, будуть жителі громади. 

За результатами голосування місцевих мешканців, які можуть навіть не співпадати з думкою 
працівників місцевого самоврядування, будуть визначені проекти-переможці, що в 20019 році 
будуть реалізовані за кошти Слобожанської громади.

Спекотна пора жнив 
настала. Першими на 
території громади дали 
старт збору зерна ран-
ніх культур хлібороби 
«Торгового дому «Деме-
тра-Агро», директором 
якого є Ольга Вікторівна 
Смольнюк. 

Це одне з найбільших 
сільськогосподарських 
підприємств на терито-
рії Слобожанської ОТГ, 
що знаходиться в Степ-
нянському старостинському окрузі. Площа земель господарства складає біля 400 
га. Це насінницьке господарство, головний напрямок діяльності – насінництво.

Агроном сільськогосподарського підприємства Геннадій Смольнюк вдячний 
рідній землі за високий урожай, що дістається землеробам у нагороду тільки за 
самовіддану працю:

– Збираємо одночасно озиму пшеницю сортів Фіделіус та Скаген, маємо площу 
полів відповідно 20 га та 27 га. Урожай радує не тільки око, а й душу хлібороба – 
75 ц/га! Впевнено можу сказати, що це один із кращих показників урожайності 
серед господарств нашого регіону. Високого результату вдалось досягти завдяки, 
по-перше, якісному насіннєвому матеріалу, й, по-друге, виконанню всього техно-
логічного процесу вирощування даної зернової культури.

Паралельно в господарстві збирають горох, ячмінь, рапс, тож головна проблема 

– в недоліку робочої сили, особливо на току. Сільськогосподарська праця нелегка, 
доводиться працювати і в спеку, й докладати багато саме фізичних зусиль, тож 
вона хоч і шанована в народі, але не дуже приваблює людей, і навіть молодь, хоч 
на сьогодні й високооплачувана. 

Та все ж є молодь, готова розвивати сільськогосподарську галузь нашої держа-
ви. Успішно працює в господарстві, хоч поки що проходячи виробничу практику, 
Влад Ткаліч, студент Дніпровського агроуніверситету.

Ігор Губа працює в господарстві менеджером із продажів, свою справу знає добре, 
справляється з надскладними завданнями. Та навіть за кермом автомобіля почуває 
себе дуже комфортно. Сьогодні першочергове завдання Ігоря Федоровича – достав-

ка зерна на тік, бо гаряча пора, й зерно не може 
чекати, адже урожай мало просто виростити, його 
треба зібрати вчасно та з мінімальними втратами. 
От тоді результат може потішити.

За кермом комбайна в полі працюють попере-
мінно Іван Ратушний та Євген Шелудько. Своєю 
роботою пишаються: Такий урожай збирати – 
тільки в радість, погляньте які тугі важкі колос-
ки, не інакше, як золотом налиті…

Мій погляд мимоволі приворожують дружні, 
схожі між собою, мов крапельки дощу, налиті хлі-
бом золотаві колоски. Важке зерно схиляє їх по-
ближче до матінки-землі. Та все ж мені здалось, що 
то із вдячністю за самовіддану й натхненну працю 
схиляються в пошані стиглі колоски перед людь-
ми, що їх зростили – хліборобами.

Фермерське господарство «Іванчиков», що в селі Степове Слобожанської ОТГ, 
утворене в далекому 1986 році, особисто Президент України Леонід Кравчук вру-
чав документи на землю першим землеробам-одноосібникам села, серед них був і 
Микола Смольнюк. Нині Миколи Миколайовича вже немає серед живих, та спра-
ву його гідно продовжує родина.

Площа земель у обробітку ФГ «Іванчиков» складає біля 100 га, з них 10 га – 
землі фермерського господарства, власні паї родини та понад 40 га – паї 15-ти 
орендодавців 

У господарстві працює всього 5 людей, відповідальний за організацію процесу – 
Денис Кім, землероб від прадіда-діда, хлібороб і овочівник, досвідчений у справі 
вирощування рослинної продукції сільського господарства. 

У фермерському господарстві вирощують зернові культури – пшеницю, ячмінь, 
технічну – соняшник та овочеві культури – картоплю, моркву, цибулю. 

Ми разом із Денисом Кімом побували на полі соняшника та познайомились 
із процесом збирання картоплі. Порадував чудовий урожай бульби, зачарували 

ТАМ ДЕ ХЛІБ РОДИТЬ, ТАМ І ЩАСТЯ ХОДИТЬ

У рамках проекту Програми DOBRE, напрям «Місцевий економічний розви-
ток» (далі – МЕР), у селі Степове відбулось виїзне засідання Координаційної ради 
місцевого економічного розвитку Слобожанської селищної територіальної грома-
ди під головуванням Геннадія Смольнюка, представника «Торгового дому «Деме-
тра-Агро».

У зустрічі взяли участь: Світлана Вусик – заступник Слобожанського селищ-
ного голови, Євгенія Корінна, староста села Степове, Світлана Сакун, начальник 
відділу земельних відносин, Ірина Шерстюк, юрист, інші члени координаційної 
ради та представники фермерських та селянських господарств села Степове.

Питання, що було винесене на розгляд, одне з завдань, визначених в Страте-
гічним планом розвитку Слобожанської громади – створення оптово-роздрібного 
ринку сільськогосподарської продукції в селі Степове.

Місцеві сільгоспвиробники Олексій Чабан, Олександр Чайка, Євген Шемет, Та-
рас, Ярослав та Геннадій Волошини, в ході зустрічі мали змогу висловити всі свої 
думки щодо створення ринку.

Питання вже детально вивчається та на основі проведеного аналізу ефектив-
ності та доцільності створення ринку буде прийняте рішення щодо підготовки 
проекту з метою презентації його перед інвесторами, в тому числі зарубіжними.

Якщо плани здійсняться, на в’їзді в село Степове на місці стихійної торгівлі, що 
традиційно вже багато років розгорнулась прямо в полезахисній смузі, з’явиться 

сучасний ри-
нок роздрібно 
-оптової торгів-
лі, який у пер-
спективі може 
стати розвине-
ним сучасним 
л о г і с т и ч н и м 
центром на 
території Дні-
провського ра-
йону.Місце ви-
бране не випад-
ково. Стихійний ринок, не зважаючи на відсутність належних умов для ведення 
торгівлі, майже 20 років користується популярністю серед жителів навколишніх 
населених пунктів. Майбутній ринок буде зручним для продавців та покупців, 
безпечним, комфортним, із розширеними функціональними можливостями. 

Звертаємо увагу потенційних інвесторів на проект створення ринку в селі Сте-
пове, в якому вони зможуть взяти участь, у тому числі на умовах державно- при-
ватного партнерства.

ВСМІХАЮТЬСЯ СОНЯХИ СОНЯЧНО усміхнені обличчя соняхів.
Та було дещо, що дуже засмутило 

пересічну людину, яка купує продук-
цію сільського господарства, бо не має 
можливості самій вирощувати овочі, 
та й просто людини бережливої. 

Поле зібраної картоплі швидше схо-
же на полотно в горох от тільки роз-
міром із персик. І візерунок його – це 
залишена напризволяще картопля, яка 
так і залишиться в землі, бо не дуже ве-
ликого розміру, тож відповідно її мало 
хто купить, тож і збирати її не вигід-

но. Така ж ситуація  щороку й із морквою, й із цибулею та іншими овочами. Тут 
і народилась думка: а було б на території громади, або десь поблизу переробне 
підприємство, частина урожаю не пропала б, а в вигляді соків, кетчупів та інших 
продуктів переробки потрапили б на стіл наших родин або в шкільні їдальні...

МІСЦЕВИЙ ЕКОНОМІЧНИЙ РОЗВИТОК У СЛОБОЖАНСЬКІЙ ГРОМАДІ


